
 Protokół Nr 27/2021
posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej

odbytego w dniu 12 maja 2021 r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji według listy obecności 
oraz zaproszeni goście w osobach:
- Jan Leszek Wiącek Burmistrz Wołczyna
- Bogusław Adaszyński Zastępca Burmistrza
- Katarzyna Krawiec Skarbnik Gminy
- Anna Kucharska zastępca naczelnika Wydziału Rolnictwa i Inwestycji
- Agnieszka Wilczek Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Wołczynie
- Małgorzata Szkoruda  Zastępca Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wołczynie
- Mariusz Pieńkowski Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Wołczynie

Porządek posiedzenia członkowie Komisji otrzymali wraz z zawiadomieniami o Komisji.
Porządek posiedzenia  przyjęty został jednogłośnie w obecności 14 członków Komisji.

 
Ad.2
We wnioskach i zapytaniach głos zabrali:
Agata Teodorowska – interweniowała w sprawie zwisającej blachy na budynku starej meblarni przy ul.
Opolskiej - stan ten stwarza niebezpieczeństwo.

Radny Waldemar Łuczek – pytał, w imieniu mieszkańców:
- czy będzie w tym roku bieg uliczny o Puchar Burmistrza Wołczyna,
- kiedy będzie otwarcie skateparku w Wołczynie,
- czy w tym roku będzie czynny basen,
- czy gmina nie jest zainteresowana kupnem terenu, po byłym ogrodnictwie,  mógłby być przeznaczony
pod teren rekreacyjno – społeczny,
-  następnie  poruszył  sprawę  ogradzania  terenu  wspólnot  mieszkaniowych,  zaczyna  to  brzydko
wyglądać nie można przejść przez teren wspólnoty,
- podziękował za interwencję w sprawie postawienia znaku na zakręcie w kierunku Radomierowic.

Radna  Krystyna  Mazurczak  -  pytała  odnośnie  pisma,  które  miało  zostać  skierowane  do  Powiatu
Namysłowskiego w sprawie remontu drogi Szum – Zawiść, czy jest odpowiedz i jakiej treści,
- czy w naszej gminie kleją już dziury na drogach powiatowych?
- poruszyła sprawę sprzątania przystanków - są bardzo brudne, jakiś czas temu było mówione o tym i
nie ma efektu, sołtys musi wybierać śmieci z koszy – czy jest taka możliwość, aby osoba z wioski
mogła sprzątać?

Radny Marcin Pasternak – problem dróg jest to temat, który pojawia się bardzo często, wątpi w to, czy
w perspektywie następnych kolejnych 5 lat coś się zmieni,
- pytał, czy rozważane było przyjęcie dróg powiatowych i zakup sprzętu w celu remontu w własnym
zakresie.



Ad. 3 
Rozpatrzenie  sprawozdania  z  działalności  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Wołczynie  oraz
sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2020 rok.

Pani Małgorzata Szkoruda – przedstawiła sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej, 
-  podkreśliła,  że   związku  z  trudną  sytuacją  epidemiologiczną  w  naszym  kraju,  doszło  dużo
dodatkowych obowiązków i obciążeń między innymi:
- realizowany był program „Wspieraj Seniora”, który trwał od października do grudnia zeszłego roku
i jest przedłużony na ten rok,
- program ten ma na celu pomoc osobom starszym w wieku 70 lat i więcej, jeżeli osoba taka nie może
wyjść z domu może do Ośrodka zadzwonić i poprosić o pomoc, Ośrodek się tym zajmie, zrealizuje
potrzeby,
- program realizowany z Regionalnym Ośrodkiem Polityki Społecznej, który polegał na dostarczaniu
przez  kurierów  społecznych  nieodpłatnych  posiłków  dla  osób  w  podeszłym  wieku,  samotnym
i niepełnosprawnym – odbywało się to od poniedziałku do niedzieli,
- świadczona była również pomoc dla osób, które przebywały na kwarantannie.

Pani Agnieszka Wilczek – zabierając głos odniosła się do sprawozdania z realizacji zadań z zakresu
wspierania rodziny za 2020 rok, poinformowała, że:
- zatrudniony jest asystent rodziny, który wcześniej był finansowany z budżetu państwa, w  dalszym
ciągu jest obowiązek zatrudnienia asystenta rodziny ale niestety w całości finansowany jest z budżetu
gminy,
- asystent rodziny pracował z rodzinami najbardziej potrzebującymi wsparcia, w 2020 roku było to 15
rodzin, w których mieszkało 38 dzieci,
- w ranach wspierania rodziny gmina Wołczyn dopłacała do pobytu 28 dzieci umieszczonych w 20
rodzinach zastępczych, była to kwota 98 730,82 zł,
-  gmina  również  dopłacała  do  pobytu  w  placówkach  opiekuńczo  –  wychowawczych,  w  których
umieszczonych było 4 dzieci, dopłata do ich pobytu wyniosła 44 352, 80 zł.

Dyskusji nie było.

Sprawozdanie  z  działalności  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  oraz  sprawozdanie  z  realizacji  zadań
z zakresu wspierania rodziny za 2020 rok zostały przyjęty bez uwag.

Ad. 4 

Realizując  porządek  posiedzenia  p.  Małgorzata  Szkoruda  –  podkreśliła,  że  przedłożony  dokument
jakim  jest  corocznie  sporządzana  ocena  zasobów  pomocy  społecznej  zawiera  szczegółowy  rozpis
sytuacji  społeczno-demograficznej w naszej gminie i  obejmuje dane na temat infrastruktury,  kadry,
organizacji pozarządowych, nakładów finansowych ponoszonych na zadania pomocy społecznej oraz
informacje o osobach korzystających z pomocy, 
- na podstawie oceny zasobów pomocy społecznej wyciągane są wnioski, zauważalne jest to, że w
gminie ulega zmniejszeniu liczba ludności i w prognozach jest widoczne, że pogorszy się struktura
wiekowa, takie prognozy ukierunkowują cele strategiczne  pomocy społecznej na pomoc osobom w
podeszłym wieku,
- niepokojąca jest liczba osób niewydolnych wychowawczo, brak miejsc w placówkach opiekuńczych i
rodzinach  zastępczych,  to  powoduje  zapotrzebowanie  na  asystenta  rodziny,  aby  współpracował  z
rodzinami. 



W dyskusji nikt nie zabrał głosu.

Projekt Stanowiska Rady Miejskiej w sprawie Oceny zasobów pomocy społecznej w gminie Wołczyn -
przyjęto bez uwag.

Ad. 5 
Zaopiniowanie projektów uchwał, które Rada Miejska podejmować będzie na najbliższej sesji. 

Pani Agnieszka Wilczek - omówiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii   Rozwiązywania
Problemów Społecznych Gminy Wołczyn na lata 2021–2031 (załącznik do protokołu),
- podkreśliła, że obowiązek opracowania strategi wynika ustawy o pomocy społecznej zgodnie, z którą
gmina i powiat opracowują i realizują strategię rozwiązywania problemów społecznych,
- poprzednia strategia obowiązywała w latach 2014-2020,
- przedłożony projekt strategii jest kontynuacją działań zawartych we wcześniej obowiązującej strategii
oraz wpisuje się w cele i założenia innych krajowych unijnych dokumentów,
-  opracowanie  strategii  służy  wyrównaniu  szans  społecznych  mieszkańców gminy,  co  odbywa się
poprzez współpracę wszystkich lokalnych partnerów działających w obszarze polityk społecznych oraz
wprowadzenie w życie rozwiązań sprzyjającym poprawieniu sytuacji,
- projekt był poddany konsultacjom poprzez umieszczenie na stronie, również udostępniono radnym,
- w ramach konsultacji zgłoszona została 1 uwaga, do której się ustosunkowano. 

Dyskusji nie było.

Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Strategii  Rozwiązywania  Problemów  Społecznych  Gminy
Wołczyn na lata 2021 – 2031 został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie w obecności 14 członków
Komisji.

Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Wołczynie - omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia
projektu zmian do uchwały dotyczącej Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na
terenie gminy Wołczyn (załącznik do protokołu),
- wprowadzenie zmian do regulaminu jest konsekwencją nowelizacji ustawy prawa budowlanego, które
weszło w życie we wrześniu ubiegłego roku,
- zmiany dotyczą zasad wydawania warunków przyłączenia do sieci oraz zmienia się przepis dotyczący
kar w zakresie nowych regulacji z art. 19a ustawy z.z.w.o.ś., 
- przedmiotowy projekt uchwały wymaga opinii organu regulacyjnego Wody Polskie. 

Radny  Waldemar  Łuczek  –  pytał  w sprawie  naprawy nawierzchni  jezdni,  na  której  była  usuwana
usterka, ulica przy Poczcie Polskiej.

Prezes ZWiK - odpowiedział, że pamięta o tym będzie to naprawiane, poinformował również, że jest
kolejny wyciek gdzie też trzeba będzie niszczyć nawierzchnię asfaltową.

Radny  Szczepan  Mały  –  zabierając  głos  poruszył  sprawę  odnośnie  nowo  wybudowanych  sieci
kanalizacyjnych  w  Skałągch  i  w  Krzywiczynach,  przed  rokiem  podnoszono  kwestię,  że  dużo
mieszkańców nie było podłączonych, jak wygląda to na dzień dzisiejszy, czy się coś zmieniło?



Pan Mariusz Pieńkowski – stwierdził, że nie wszyscy są podłączeni do kanalizacji, nie jest w stanie
powiedzieć ile osób nie jest jeszcze podłączonych, nie ma też mocy prawnej nakazującej podłączenie,
- zgodnie z ustawą burmistrz może wydać decyzję nakazującą. 

Radny  Szczepan  Mały  -  stwierdził,  że  trzeba  podjąć  jakieś  działania,  bo  przez  to  wszyscy  za  to
płacimy.

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu zmian do uchwały dotyczącej regulaminu dostarczania
wody  i  odprowadzania  ścieków  na  terenie  gminy  Wołczyn  został  zaopiniowany  pozytywnie  w
obecności 14 członków Komisji.

W dalszej kolejności Skarbnik Gminy - omówiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu gminy
Wołczyn na 2021 rok (załącznik do protokołu),
- między innymi zmiany dotyczą wprowadzenia do budżetu dotację celową w wysokości 18 000 zł na
pomoc finansową dla Powiatu Kluczborskiego na przygotowanie i dostarczenie posiłków dla kadry
medycznej w związku z utworzeniem szpitala covidowego,
- wprowadza się też środki z dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg z przeznaczeniem
na przebudowę drogi w Brzezinkach, ul. Kasztanowej w Szymonkowie i remont drogi dojazdowej do
terenów inwestycyjnych ul. Fabryczna w Wołczynie etap II,
- przedmiotowe dofinansowanie nie może być większe niż 60%,
- jesteśmy w trakcie przetargu, na dzień dzisiejszy wprowadza się całą kwotę dofinansowania z listy
rankingowej, ostateczna kwota dofinansowania będzie znana po przetargu.

Dyskusji nie było.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  gminy  Wołczyn  na  2021  rok  zaopiniowany  został
pozytywnie w obecności 14 członków Komisji.

Burmistrz  -  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Kluczborskiemu (załącznik do protokołu)
- podkreślił, że jeden projekt uchwały dotyczy dofinansowania programu szczepień profilaktycznych
przeciwko meningokokom,
 -drugi projekt w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kluczborskiemu dotyczy  wsparcia
działań szpitala covidowego utworzonego w Powiatowym Centrum Zdrowia w Kluczborku, 
- Powiat zwrócił się z prośbą o pomoc w formie dotacji dla szpitala,
- z przepisów, które nas obowiązują możemy pomóc w formie dotacji, oczekiwania Powiatu są bardzo
duże, kadra pracuje w wydłużonym czasie i tutaj pomoc w formie posiłków regeneracyjnych bonusów,
które pokazują, że Powiat coś oferuje, aby zachęcić do przychodzenia i zapewnić ciągłość leczenia na
terenie Powiatu. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Kluczborskiemu  (dotyczący
szczepień przeciwko meningokokom) zaopiniowany został pozytywnie większością głosów.
Wyniki głosowania:
- za pozytywnym zaopiniowaniem – 13 głosów
- przeciw – 1 głos
- wstrzymujących się – 0 głosów.



Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Kluczborskiemu  (dotyczy
wsparcia szpitala covidowego) został zaopiniowany pozytywnie większością głosów.
Wyniki głosowania:
- za pozytywnym zaopiniowaniem – 13 głosów
- przeciw – 1 głos
- wstrzymujących się – 0 głosów.

W dalszej kolejności członkowie Komisji – zajęli się projektem uchwały w sprawie przyznania dotacji
na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru
zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków (załącznik do protokołu)
- przedmiotowy projekt uchwały dotyczy przyznania dotacji na podstawie złożonego wniosku Parafii
Rzymskokatolickiej p.w Niepokalanego Poczęcia Najświętszej  Marii Panny w Wołczynie na kwotę
26 773,22 zł, na dofinansowanie robót budowlanych związanych z wymianą pokrycia dachowego w
kościele filialnym w Brzezinkach.

Dyskusji nie było.

W/w  projekt  uchwały  zaopiniowany  został  pozytywnie  jednogłośnie  w  obecności  14  członków
Komisji.
 

Kolejny projekt uchwały to w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub
roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru  zabytków  lub  znajdującym  się  w  gminnej
ewidencji zabytków (załącznik do protokołu), dotyczy dotacji na podstawie złożonego wniosku przez
Parafię Ewangelicko – Augsburską w Wołczynie Plac Wolności 5,
-  kwota  dofinansowania  wynosi  13  585,83 zł  z  przeznaczeniem na  roboty  budowlane  związane  z
remontem dachu oraz ścian drewnianego kościoła w Gierałcicach. 

Dyskusji nie było.

Przedmiotowy  projekt  uchwały  zaopiniowany  został  pozytywnie  jednogłośnie  w  obecności  14
członków Komisji.

Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji  na prace konserwatorskie,  restauratorskie lub roboty
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji
zabytków  (załącznik  do  protokołu)  dotyczy  przyznania  dotacji  na  podstawie  złożonego  wniosku
Wspólnoty Mieszkaniowej ul. Kluczborska 37,
- dotacja w wysokości 12 884,41 zł stanowić będzie częściowe dofinansowanie  związane z remontem
dachu budynku mieszkalnego mieszczącego się przy ulicy Kluczborskiej 37. 

Dyskusji nie było.

W/w  projekt  uchwały  zaopiniowany  został  pozytywnie  jednogłośnie  w  obecności  14  członków
Komisji.

Pani Anna Kucharska - przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji z
budżetu Gminy Wołczyn na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku



wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji  zabytków (załącznik do
protokołu), 
- konieczność podjęcia niniejszej uchwały wynika z tego, że poprzednia utraciła moc,
- po otrzymaniu opinii Prezesa Urzędu Konkurencji i Konsumentów, uwzględniono wniesioną uwagę
w § 5 ust. 7 

Dyskusji nie było.

Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Wołczyn na prace
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków
lub znajdującym się  w gminnej  ewidencji  zabytków został  zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie
w obecności 14 członków Komisji.

Ad. 6 
Odpowiedzi na zapytania oraz inne zapytania.

Burmistrz - zabierając głos odniósł się do sprawy starej meblarni – jest to problem, który trwa bardzo
długo, były toczone postępowania, działania dotyczące zapewnienia bezpieczeństwa, 
-  terenem  tym  był  zainteresowany  nowy  inwestor,  ale  niestety  są  tam  nieuregulowane  sprawy
własności i zobowiązań,
- zwrócimy się do właściciela o zabezpieczenie blachy;
-  odnosząc się do pytania w sprawie Biegu o Puchar Burmistrza – bieg odbędzie się,  ale niestety
w innym terminie ze względu na panującą sytuację pandemiczną, planujemy na przełomie sierpnia
i września;
- co do oddania w użytkowanie skatepark - po przyjęciu przez Radę Miejską zmian w budżecie gminy
zostaną zamówione urządzenia, czas oczekiwania to 8 tygodni czyli do końca czerwca powinny być
wykonane i zamontowane;
-  odnośnie  otwarcia  basenu  stwierdził,  że  jest  to  bardzo  trudny  temat,  aby  oddać  go  do  użytku,
musielibyśmy ponieść bardzo duże nakłady finansowe,
- poza tym z doświadczenia wiemy, że jest bardzo duży problem z ratownikami,
- w tej chwili nie stać nas na to, aby wydać kilka milinów zł;
-  w kwestii  przejmowania dróg stwierdził,  że  jeżeli  byłaby możliwość przejąć i  w krótkim czasie
byłoby nas stać remontować to miałoby to uzasadnienie,
- niestety drogi gminne są w złym stanie i chcąc wyremontować je to potrzeba kilkunastu lat, jednak
uważa,  że  jest  się  czym  pochwalić,  będą  realizowane  remonty  kolejnych  trzech  dróg  na,  które
otrzymaliśmy dofinansowanie ze środków Rządowych,
- Gmina przejmuje drogi od Powiatu te, na które otrzymuje finansowe wsparcie, także z KOWR-u
przejmowane są drogi jeżeli są przeznaczone środki finansowe.
W dalszej swojej wypowiedzi Burmistrz przedstawił informację jaką otrzymał o przyznaniu nowego
wozu strażackiego dla gminy Wołczyn, który kosztuje 800 tys zł,
- nasza Gmina uzyskała bonus na kwotę 450 tys zł, ale musimy swoich wyłożyć 350 tys zł,
-  wniosek  o  przyznanie  nowego  wozu  nie  składała  gmina  tylko  Ochotnicza  Straż  Pożarna  w
Gierałcicach, nie mamy tej kwoty zaplanowanej w budżecie, nie mamy wolnych środków, szkoda z
tego zrezygnować,
- w związku z tym prosił radnych o wyrażenie opinii jak postępować. 
Następnie odpowiedział na pytanie radnego Waldemara Łuczka dotyczące działki po ogrodnictwie przy
ul. Rzecznej,



- działka jest w bardzo atrakcyjnym miejscu, trzeba mieć pomysł co by można zrobić w tym miejscu,
jest też do sprzedaży budynek w parku po zmarłym, jest to bardzo atrakcyjny teren i warto by pomyśleć
o tym,
- odnośnie ogradzania się wspólnot - wszyscy to zauważamy, że wspólnoty zaczynają się ogradzać,
trzeba się tym zainteresować, są pewne ograniczenia i musimy się do tego dostosować,
- co do pisma do Powiatu Namysłowskiego dotyczącego remontu drogi Szum – Zawiść prosił, aby
podejść do wydziału i dopytać w szczegółach,
- sprzątanie przystanków - podpisana jest umowa na sprzątanie i są odpowiedzialne za to osoby, jeżeli
jest problem w sołectwie należy to zgłosić w naszym Wydziale. 

Następnie  Burmistrz  prosił  o  dyskusję  w  celu  wyrażenia  opinii  o  przyjęciu  nowego  samochodu
strażackiego, skąd pozyskać środki na częściową zapłatę, z jakiego zadania ewentualnie trzeba będzie
zrezygnować. 

Radny Marcin Pasternak – pytał,  czy jeżeli  samochód strażacki przyjmiemy na stan gminy, to czy
będzie on w ogólnokrajowym systemie,  czy są ochotnicy,  którzy będą mogli  nim jeździć,  czy ten
samochód będzie na stanie w Gierałcicach czy w Wołczynie?

Radny Mały – stwierdził, że nie było takiej sytuacji, żeby nie było kierowcy.

Burmistrz  -  podkreślił,  że  właścicielem tego samochodu będzie OSP w Gierałcicach,  a nie  Gmina
Wołczyn,
- rozmawiał z Komendantem Powiatowym o tym, że w przyszłości jak będzie składany wniosek przez
jednostkę OSP, bo każda ma prawo, aby najpierw była zasięgana w samorządzie opinia, bo to samorząd
ocenia czy jest potrzebny wóz i na ile wozów mamy środki i która jednostka potrzebuje, następnie jest
przedstawione to Radzie i Rada decyduje i wpisane zostaje w budżet,
- jednostka OSP w Gierałcicach to jest jedna z najbardziej stabilnych jednostek co do funkcjonowania
OSP, tam zawsze byli kierowcy i ochotnicy,
- przyznanie wozu dla jednostki OSP Gierałcice jest jak najbardziej zasadna.

Radny Waldemar Antkowiak -  uważa,  że powinniśmy sięgnąć po ten samochód, ale na przyszłość
jednostki powinny w pierwszej kolejności zorientować się jaka jest sytuacja finansowa gminy.

Radny Mały - pytał, czy można rozłożyć tą zapłatę za samochód na dwa lata, w tym roku 150 tys. zł
i resztę za rok.

Burmistrz - niestety nie, zadanie musi być rozliczone w danym roku.

Radna Jolanta Schatt - zgłosiła problem z kubłami na odzież używaną PCK, problem dotyczy, że są one
ciągle przepełnione, właściciel pojemników nie opróżnia ich na czas,
- czy gmina ma podpisana w tej kwestii jakaś umowę?

Burmistrz – stwierdził, że są podpisane umowy i są zobowiązani do opróżniania tych pojemników. 

Radny Ryszard Nowak - potwierdził,  że firma ustawiła sobie pojemnik koło cmentarza,  uważa,  że
powinno to być uzgodnione w którym miejscu ma być postawione. 

Przewodniczący Waldemar Antkowiak -  zaproponował,  aby spotkać się z  osobą,  która się zajmuje
opróżnianiem tych pojemników. 



Burmistrz - stwierdził,  że gmina wskazuje miejsce na ustawienie pojemnika,  bo musi to być teren
gminny,
- prosił radnych, aby uzgodnić z sołtysem odpowiednie miejsce, gdzie taki pojemnik ustawić, wtedy
zostanie wystosowane pismo do PCK, aby dokonać zmian. 

Radny Adam Zarych - pytał czy przetarg na remont ulicy Kasztanowej został rozstrzygnięty?
- odnośnie zakupu wozu strażackiego stwierdził, że jest za  tym, aby taki wóz trafił do gminy. 

Zastępca  Burmistrza  –  stwierdził,  że  przetarg  na  remont  ulicy  Kasztanowej  jest  w  trakcie
rozstrzygnięcia, oferty są sprawdzane.
 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.
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